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Spørgsmål:
Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 16. marts 2011 fra Dansk 
Aktionærforening og Forbrugerrådet, jf. L 146  -  bilag 4.

Svar:
I henvendelsen slår de to forbrugerorganisationer fast, at information om 
omkostninger er vigtigt for forbrugere, der skal investere. Det hjælper 
forbrugeren til et bedre begrundet valg.

Jeg er helt enig i, at det er vigtigt, at en investor får let tilgængelig og 
dækkende information om de omkostninger, der er forbundet med inve-
steringen. Det sikrer branchestandarden for beregningen af et ÅOP (årlige 
omkostninger i procent) for investeringsforeningsbeviser, som blev ind-
ført i 2007. Derfor noterede jeg mig også med tilfredshed, at både forbru-
gerorganisationerne og den finansielle branche i deres høringssvar til lov-
forslaget støttede op om ÅOP og ønskede, at det fortsat skal anvendes.

Der er nedsat en arbejdsgruppe under Finanstilsynet med deltagere fra 
både forbruger- og erhvervsorganisationer, som har fået til opgave at 
komme med forslag til, hvordan man fortsat kan give danske investorer 
oplysninger om omkostninger ved ÅOP. Desuden har branchen i forbin-
delse med forhandlinger om at indføre nye strukturer på UCITS-området 
forpligtet sig til at undersøge mulighederne for at udarbejdet ét samlet 
nøgletal for omkostningerne ved at investere i en portefølje af investe-
ringsprodukter.

Jeg vil samtidig arbejde for, at et ÅOP med handelsomkostninger bliver 
indarbejdet i den kommende EU-regulering på området, herunder i det 
kommende direktiv om sammensatte investeringsprodukter (forkortet 
PRIPS).
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